
Bas Keijzer

Vooruit kijken

In de twee jaar dat onze gemeente nu bestaat is er veel werk verzet 
onder uitdagende omstandigheden; van twee organisaties één maken, 
opvang Oekraïners, (nood)opvang vluchtelingen, een ambitieus 
bestuursakkoord en natuurlijk het overlijden van Paul Rüpp. Onder 
die omstandigheden is het des te knapper dat reeds 80% van de 
activiteiten uit het uitvoeringsprogramma lopende of afgerond zijn. 
Een greep daaruit:
• Sport & Spel in Reek zal worden gerealiseerd.
•	 De	fietspaden	in	de	Maashorst	worden	verbreed.
• In alle kernen zijn (grote) bouwplannen.
•	 Minimaal	20%	van	de	nieuwe	huizen	is	sociale	huur.
• We bouwen betaalbare woningen voor onze eigen jeugd.
• Onze kernen worden steeds groener ingericht.
• We helpen onze boeren met nieuwe verdienmodellen.
• We hebben een vangnet voor energiearmoede.
•	 Minima	kunnen	meedoen	met	het	verenigingsleven	door	
	 financiële	ondersteuning.

Maar,	er	is	nog	veel	te	doen.	Daarbij	kijken	we	niet	alleen	naar	de	
komende twee jaar, maar nadrukkelijk ook naar de lange termijn. 
Wat voor gemeente willen we in de toekomst zijn? En hoe gaan we 
om met de uitdagingen die op ons af komen? We zetten in op vier 
hoofdlijnen:
• Positieve gezondheid en samenredzaamheid; zorgdragen voor de  
 gezondheid van onze inwoners. We gaan mensen helpen om voor  
 elkaar te zorgen en daar waar nodig zorgen we uiteraard voor een  
 vangnet.
• Nieuwe ontwikkelingen moeten waarde toevoegen: elke   
	 ontwikkeling	moet	Maashorst	mooier,	schoner	en	sterker	maken.
• We stellen ons op als stimulerende overheid; we ondersteunen   
initiatieven die een positieve bijdrage hebben en we werken vanuit  
 vertrouwen, niet vanuit controle.
• We zijn een innovatieve gemeente: we kijken actief naar   
 innovatieve oplossingen en staan open voor experimenten.

We zijn trots op wat er tot nu toe gepresteerd is en de visie die er  
staat	voor	de	toekomst.	Wat	ons	betreft	een	echte	Maashorst	Vooruit	
Visie.	Samen	gaan	we	voor	een	groen	en	gezond	Maashorst.

Jürgen Minten

Begroting en Scheefgroei 
We zijn geconfronteerd met een niet-sluitende begroting door tegen-
vallende rijksbijdragen. We moeten keuzes maken en onze ambitieuze 
doelen bijstellen. Lastenverzwaring moet eerlijk verdeeld worden.
Veiligheid en Gezondheid 
We maken ons zorgen over de toename van geweld in onze 
gemeente.	Meer	incidenten	zoals	steekpartijen	vereisen	maatregelen	
en regelmatige informatie voor de raad. Suïcidepreventie is essentieel. 
Met	de	nieuwe	Wet	Integrale	Suïcidepreventie	zijn	er	middelen	
beschikbaar voor gemeenten. 
Sport en Inclusie 
We stimuleren de ontwikkeling van omnisportparken die kleine kernen 
leefbaar houden en een breed sportaanbod bieden. Inclusiviteit in 
sport is een speerpunt: iedereen moet kunnen deelnemen, ongeacht 
identiteit of beperking. We vragen directe ondersteuning voor 
sporthulpmiddelen naast de overeenkomst met Uniek Sporten.
Centrum Uden  / Visie Volkel
De weekmarkt in Uden kampt met dalende bezoekersaantallen. Een 
herindeling kan de markt aantrekkelijker maken. Het verouderde 
parkeerverwijsborden in Uden leidt tot gemiste inkomsten. 
De	dorpsraad	van	Volkel	heeft	behoefte	aan	een	versnelde	uitvoering	

van hun visie. Herbestemming van vrijkomend vastgoed biedt kansen 
voor woningbouw en behoud van dynamiek. We willen deze visie naar 
voren halen om leegstand te voorkomen.
Wonen
De afgelopen twee jaar zijn er circa 300 woningen per jaar 
toegevoegd. De herontwikkeling van de Kastanjeweg biedt kansen 
voor speciale doelgroepen met een zorgvraag. Ook vragen wij te 
onderzoeken naar sociale koopgrond voor starters.
MFA Uden-Zuid
Het plan ontmoetingscentrum in Uden-Zuid moet concreet worden. 
Duurzaamheid en Landbouw 
We zetten ons in voor duurzame landbouw, voedselzekerheid en 
biobased bouwmaterialen. De agrarische sector speelt een cruciale rol 
in ons buitengebied.
Geluidsoverlast Defensie 
De introductie van de F35 heeft geleid tot een toename van geluids-
overlast in de omgeving. Hoewel er maatschappelijk draagvlak is voor
defensieactiviteiten, is het belangrijk om de overlast eerlijk te spreiden 
en maatregelen te nemen om de geluidsimpact te verminderen. 
Verkeersveiligheid
Voetgangersoversteekplaatsen	moeten	allemaal	gefaseerd	veilig	worden.

Kadernota 2025 
Reacties van de fracties

Het college van burgemeester en wethouders heeft de 
Kadernota	2025	aangeboden	aan	de	gemeenteraad.	
De raadsfracties hebben een eerste (schriftelijke) reactie 
gegeven op de Kadernota (Algemene Beschouwingen). 
Op deze en volgende pagina’s leest u de verkorte reacties. 

Op donderdag 4 juli 2024, 
wordt de kadernota besproken en 
vastgesteld door de gemeenteraad. 
Aanvang 15.00 uur.  

Woonwagenlocaties
€ 1.345.000 

Onderwijshuisvesting
€	1.822.000

Evenemententerrein
€	202.000

Ledverlichting sportvelden
€ 600.000

Regiobijdrage 
samenwerking
regio Noordoostbrabant
€	120.000

Harmonisatie 
accommodatiebeleid
€ 340.000 

Onderhoud stedelijk groen
€	1.240.000	

Sterke sociale basis: 
preventie in de wijken/kernen
€ 300.000

Project Natuurpoort Palmstraat
€ 75.000

Doorontwikkelen 
Agro-natuurwonen
€ 175.000

Innovatie organisatie 
(datagedreven werken)
€	200.000

Transitie vitaal landelijk 
gebied
€	200.000

Formatie gemeentelijke 
organisatie	€	2.000.000

Preventief	WMO-beleid
€ 115.000 

Gezond en gelukkig oud 
in	Maashorst
€	243.000

Preventief jeugdbeleid
€ 170.000

De belangrijkste investeringen
In het diagram staan de nieuwe 
Investeringen van € 75.000 en meer.

Volg Gemeente Maashorst op
X, Facebook, Instagram en Linkedin

Emiel Jozephs

Gemeente Maashorst bouwt door! 

Jong	Maashorst	ziet	een	gemeente	die	ambitie	heeft	en	vooruit	gaat!	
Ambitie	kost	geld.	Jong	Maashorst	ziet	dat	we,	ondanks	de	financieel	
moeilijkere	tijden,	niet	bezuinigen	en	juist	nú	het	verschil	maken!

We	hebben	de	afgelopen	jaren	financieel	gunstige	jaren	gehad	
waardoor we hebben kunnen sparen. Daardoor hebben we voldoende 
vet	op	de	botten	nu	de	landelijke	overheid	flink	bezuinigt	op	de	
algemene rijksbijdrage aan gemeenten. We kunnen niet ontkomen aan 
een OZB verhoging, deze kunnen we goed verantwoorden aangezien 
we op dit moment relatief gezien een van de goedkoopste gemeentes 
van Nederland zijn. We zijn blij dat we nu onze reserves goed kunnen 
gebruiken en daarmee de OZB verhoging kunnen beperken. Jong 
Maashorst	is	blij	dat	er	toch	ruimte	is	om	verschillende	investeringen	
te doen. 

Ook het komende jaar bouwen we weer verder aan wat we in 
ons verkiezingsprogramma toegezegd hebben. Samen maken we 
Maashorst	mooier!

Jong Maashorst ziet:
• Een multifunctioneel evenemententerrein.
 #eenbruisendegemeente
• Het doorontwikkelen van gemeentelijke dienstverlening.   
#goedgeregeld
•	 Verduurzamen	van	gemeentelijk	vastgoed.	
 #klaarvoordetoekomst 
• Subsidie voor HoKaZo. 
 #zorgvoordedieren
• Preventiewerkers in iedere kern. 
 #sterkesocialebasis 
• Laagdrempelige ondersteuning voor gezinnen en kinderen.  
 #preventiefjeugdbeleid
•	 Voorzieningen	om	gelukkig	en	gezond	oud	te	worden.	
 #(g)oudmaashorst
• Het stimuleren van ontmoeten en verbinden. 
 #samensterk

Ben Maathuis

Goed op weg!

Gemeente	Maashorst	is	een	gemeente	met	mooie	ambities.	Dankzij	
onze	uitstekende	financiële	reserves	kunnen	wij	de	toekomst	aan	en	
het goede voorzieningenniveau in onze gemeente op peil houden. 
Geld is gereserveerd voor allerlei plannen die op de rol staan. Het 
rijk wil op de rijksbijdrage de komende jaren sterk beknibbelen. 
Tegelijkertijd worden onze inwoners overal geconfronteerd met 
prijsverhogingen.	Voor	de	Dorpen	is	daarom	geen	voorstander	van	
de door het college voorgestelde verhoging van de OZB. Wij zoeken 
graag naar mogelijkheden om deze verhoging te verlagen.

Voor	de	Dorpen	koestert	het	verenigingsleven.	Leefbaarheid	bestaat	
uit krachtige kernen, burgers en ondernemers maar zeker ook uit 
krachtige verenigingen. Zij zorgen voor de identiteit en eigenheid van 
onze	dorpen.	Voor	de	Dorpen	ziet	dat	er	goede	stappen	gezet	zijn	en	
worden op dat gebied.

Onze gemeente heeft ook hoge ambities op het gebied van 
aantrekkelijkheid en bereikbaarheid van de gemeente en de 6 kernen. 

Meermaals	heeft	Voor	de	Dorpen	het	college	al	opgeroepen	te	zorgen	
voor	veilige,	goed	onderhouden	fietspaden.	Nu	lijkt	er	werkelijk	
gewerkt te gaan worden aan de paden waar onderhoud het meest 
nodig is.

In alle kernen zijn er bestemmingsplannen gereed of in voorbereiding 
zodat er gebouwd kan gaan worden. Daarbij vragen wij nadrukkelijk 
om betaalbare woningen voor senioren en starters. Zo willen wij 
jongeren behouden voor de dorpen. De senioren kunnen als zij 
verhuizen de noodzakelijke doorstroom op gang brengen. Alles in het 
belang van de leefbaarheid. Daar waar plannen gereed liggen vraagt 
Voor	de	Dorpen	het	college	om	druk	te	zetten	op	de	uitvoer	van	die	
plannen.

Dat	een	flink	deel	van	de	plannen	uit	het	bestuursakkoord	al	
uitgevoerd zijn of worden is zeer positief. We zijn goed op weg maar 
wij	moeten	bij	de	les	blijven	want	er	is	nog	genoeg	te	doen!

de OZB, omdat het geld maar één keer uitgegeven kan worden en 
dit aan andere zaken al is gebeurd. Het is in onze ogen een 
makkelijke weg en een gevolg van eerdere besluiten die onnodig veel 
geld	hebben	gekost.	Met	voldoende	toekomstvisie	kan	dit	risico	wat	
ons betreft écht kleiner worden gemaakt. Dat is eerder immers ook 
11 jaren op rij gelukt.

Dus laten we vooral vooruit kijken. Het is goed om te zien dat er fors 
wordt geïnvesteerd in extra formatie. We hopen dat dit resulteert in 
snellere doorlooptijden voor bijvoorbeeld vergunningaanvragen, maar 
ook in een sneller antwoord op vragen vanuit onze inwoners. De basis 
moet op orde, ondanks alle omstandigheden. 

Wij gaan het gesprek graag aan met ons college tijdens de 
behandeling van de kadernota op 4 juli. En natuurlijk volgen wij de 
uitwerking van deze kaders op de voet.

Karin Francken

Met	steeds	meer	taken	voor	gemeenten,	een	nieuw	kabinet	met	
nieuwe	plannen,	tegenvallende	tussentijdse	resultaten	op	financieel	
gebied en het zogeheten ‘ravijnjaar’ waar we als gemeente(n) mee 
van doen krijgen, valt het niet mee om de kaders goed vast te stellen 
voor onze eigen lokale uitgaven. Het is met recht zoeken naar een 
juiste balans.

Natuurlijk	wil	ook	de	VVD	dat	wij	die	mooie	gemeente	Maashorst	zijn	
en	blijven.	Waar	we	wonen	in	een	fijne	en	veilige	leefomgeving	met	
optimale voorzieningen. Of het nou gaat over winkels in het bruisende 
centrum, de school voor onze kinderen op steenworp afstand of 
de natuur die onze gemeente rijk is en waar we heerlijk kunnen 
recreëren.	Daar	mag	(en	moet)	in	geïnvesteerd	blijven	worden.

Daar staat tegenover dat we keuzes moeten maken. Dat is ons 
duidelijk. Soms zijn dit keuzes die we liever niet hadden gezien of, 
wat	de	VVD	betreft,	hadden	kunnen	voorkomen.	Een	verhoging	van	



Janco Bethlehem

         
Er is heel veel werk aan de winkel. Op alle fronten staan de lokale 
belangen	van	Maashorst	onder	druk	vanwege	de	aanhoudende	
volgzaamheid van de gemeenteraad om landelijk maar meer nog 
Europees beleid te laten prevaleren boven onze eigen belangen.  
FVD	Maashorst	blijft	zich	hier	met	hand	en	tand	tegen	verzetten.

Deze taakstellingen kosten de gemeente handenvol geld zonder dat 
er een tastbare verbetering voor de inwoners tegenover staat. De 
burger	is	daarmee	per	definitie	degene	die	de	rekening	betaalt.	En	
dan	praten	over	“ravijnjaar”	2026	terwijl	het	college	met	goedkeuring	
steeds van bijna de gehele raad het geld maar over de balk blijft 
smijten.

Op het gebied van zorg, veiligheid, onderwijs, huisvesting en 
openbaar groen blijven wij steevast de aandacht vestigen op de 
lokale belangen.

Woningbouw moet primair leiden tot meer woningen voor onze 
kinderen, zodat zij niet gedwongen zijn tot hun 30e bij hun ouders 

te blijven wonen alvorens ze een eigen huishouden of gezin kunnen 
beginnen. Dit staat sterk onder druk door allerlei taakstellingen 
vanuit Den Haag aangaande huisvesting van asielzoekers.

Zorg, voor onze ouderen bijvoorbeeld, moet hoog op de prioriteitenlijst 
staan.	FVD	is	ook	tegen	de	steeds	verdergaande	vertroeteling	door	de	
overheid.	Meer	verantwoordelijkheid	en	vrijheid	bij	de	inwoners	leidt	
tot meer betrokkenheid en een betere en gezondere samenleving.

FVD	Maashorst	staat	ook	voor	de	dingen	benoemen	zoals	ze	
zijn. Dat geldt bijvoorbeeld voor de opgelegde biodiversiteit en 
daarmee gepaard gaande inperking van recreatiemogelijkheden in 
natuurgebied	de	Maashorst.	Het	is	primair	voor	recreatie	en	daar	zet	
FVD	Maashorst	zich	steevast	voor	in.

Maar	bovenal	staat	FVD	Maashorst	voor	bewustwording	en	
participatie. De inwoners bepalen wat er mag en niet mag. Wij 
zouden graag de invoering van het referendum zien. Bij zaken 
die de gehele gemeente aangaan is er geen beter middel dan de 
volksraadpleging. 

Genoveef Lukassens

Het valt niet mee om als gemeente je ambities waar te maken met 
een overheid, die op veel taken die ze bij de gemeentes hebben 
neergelegd, bezuinigt. Populair gezegd ‘gooi het maar over de 
schutting	zij	lossen	het	wel	op’.	Door	het	financiële	beleid	van	de	
overheid is er nauwelijks ruimte voor nieuwe plannen of ze moeten 
worden ingeruild voor een oud plan, dat is balen.

Het	is	een	goede	keuze	dat	de	sterkste	schouders	in	Maashorst	iets	
meer lasten gaan dragen. Dat is goed nieuws voor onze samenleving 
en	zorgt	ervoor	dat	er	toch	nog	financiële	ruimte	overblijft	om	sociaal	
en	duurzaam	aan	het	welzijn	van	de	inwoners	van	Maashorst	te	
werken.

GroenLinks ziet nog steeds een gemeente waar de afgelopen jaren 
mooie dingen zijn neergezet. Een jonge hardwerkende organisatie 
die nu verder kan gaan bouwen. Een organisatie die creatief om zal 
moeten gaan met de krapte op de arbeidsmarkt.

GroenLinks is blij met de houding van het college om vooruit te kijken: 
‘Waar	komen	we	vandaan	en	hoe	ziet	Maashorst	er	in	2050	uit?’

GroenLinks blijft scherp op onderstaande punten:
• De dienstverlening klantvriendelijker maken.
• Gezond & goed (zorg)beleid voor jong en oud.
• Collectief energie opwekken van en voor onze inwoners.
• Leerlingenvervoer dat rekening houdt met kinderen en ouders.
• De bereikbaarheid van alle kernen verbeteren.
• In alle kernen deelauto’s en deelauto’s bij nieuwbouwprojecten.
•	 Goede	veilige	fietsverbindingen	lokaal,	maar	óók	regionaal.
• Kwalitatief goed & snel openbaar vervoer en voldoende    
carpoolplaatsen.
• Zoveel mogelijk inwoners kunnen meepraten voordat nieuwe   
 projecten daadwerkelijk worden ontwikkeld.
• Circulaire sociale woningbouw en -woningbouwprojecten.
• Alternatieve sociale woningbouw toestaan en actief ondersteunen.
• Inzetten op een gezonde agrarische economie met alternatieven  
 voor de bio-industrie.
• Schone lucht akkoord veel vaker ter hand nemen.
•	 Natuurgebied	De	Maashorst	gezond,	met	voldoende	groene	BOA’s.

Mooier, schoner, groener, veiliger en socialer
‘Samen bouwen we Maashorst’ 

Kadernota 2025 - Vervolg

Ton Segers 

De kadernota biedt in onze ogen onvoldoende oplossingen voor de 
problemen waar mensen mee kampen, waardoor steeds minder 
mensen mee doen. Dat is de rode draad in onze beschouwingen: 
waarom doen mensen niet meer mee?
 
Komt dat omdat de mensen mét geld beslissingen nemen over de 
mensen	zónder	geld?	Dit	is	misschien	kort	door	de	bocht,	maar	neem	
nou de huurverhoging van 360 euro per jaar. Behalve de SP lijkt het 
de andere partijen, maar ook de gemeente weinig te interesseren.
Maar	nu	de	OZB	met	10%	verhoogd	dreigt	te	worden	hebben	ze	
ineens wel een mening. Door deze verhoging moeten mensen met een 
koophuis gemiddeld 30 euro per jaar meer gaan betalen. Dat is nog 
steeds 330 euro minder dan de gemiddelde huurder. 
 
Dan al het positivisme in de stukken over zorg. Woorden als “eigen 
kracht” klinken leuk, maar zijn in de praktijk voor veel mensen 
onhaalbaar.	Zelfs	de	Raad	voor	de	Volksgezondheid	en	Samenleving	
heeft geconcludeerd dat die ‘eigen kracht’ een illusie is en dat de 
overheid daarmee moet stoppen.

Leuke taal, terwijl steeds meer mensen afhaken.
 
Ook zien we nog weinig oplossingen voor de leefbaarheid in onze 
volkswijken. Het zijn steeds de wijken met de sociale huurwoningen 
waar de statushouders en mensen uit de GGZ geplaatst worden. 
Het zijn die wijken waar steeds meer koopwoningen door 
arbeidsmigranten bewoond worden. Daarbovenop komt een falend 
integratiebeleid en onvoldoende toezicht. Het is hoog tijd voor 
spreiding.
 
De	SP	vindt	het	mooi	dat	kernen	als	Reek	of	Odiliapeel	met	2000	
inwoners	een	eigen	dorpshuis	hebben.	Prima!	Maar	Uden-Zuid	of	
Hoevenseveld-Schutveld hebben vele malen meer inwoners en daar 
zijn nog steeds geen wijkaccommodaties, zelfs geen plannen...

Hoe houden we ook deze mensen betrokken?
 
De SP-fractie heeft daar ideeën over en zullen tijdens de 
beschouwingen kijken wat de overige partijen hier van vinden.

Ruud Geerders

De	nu	voorliggende	kadernota	vertoont	weinig	verrassingen	geënt	op	
het bestuursakkoord dat Gewoon Uden heeft onderschreven. Gewoon 
Uden is blij met onze nieuwe enthousiaste, betrokken, benaderbare, 
sportieve burgemeester. 

Na een bewogen jaar kijkt Gewoon Uden weer vol vertrouwen vooruit. 
Tevreden zijn we over de ontwikkelingen in de woningbouw, al kan 
er wat ons betreft nog een tandje worden bijgeschakeld. Er wordt 
nog teveel ambtelijk een bestuurlijke tijd en energie gestoken in 
futiliteiten. Ook zijn wij van mening dat een veel te groot deel van ons 
ambtelijk apparaat weinig of geen binding en gevoel heeft met onze 
gemeente	(wonen,	werken,	winkelen,	sporten,	recreëren).	Het	feit	dat	
op korte termijn de bouwlocatie politiebureau/ brandweer eindelijk 
ontwikkeld gaat worden juichen wij toe. 

Gewoon Uden vindt het logisch dat een deel van de Oekraïense 
vluchtelingen wordt gehuisvest in Zeeland. Bij verdere uitbreiding 
van het aantal asielzoekers zullen ook kernen Schaijk en Reek voor 
invulling moeten zorgen. 

In de vorige begroting is gesproken over een extra impuls voor de 
wijkaccommodaties. Recente ontwikkelingen lijken erop te wijzen dat 
dit slechts holle kreten waren. Ook een aantal andere zaken blijven 
maar	liggen	zoals	renovatie	van	het	Mondriaanplein,	fietspaden	
Maashorst,	fietsenstalling	markt,	evenemententerreinen	enzovoorts.	

Gewoon Uden heeft met verbazing kennis genomen van de verhoging 
van	de	OZB	met	maar	liefst	10%	boven	op	de	inflatiecorrectie.	
Bezuinigen in plaats van lastenverzwaring is ons motto. Ambities uit 
het bestuursakkoord moeten daarom worden bijgesteld. De meest 
creatieve gemeente van Noord-Brabant kon vorig jaar al bij het groot 
vuil. De groenste gemeente kan wat ons betreft ook nog even in de 
ijskast.	In	de	gemeente	Maashorst	is	op	dit	moment	sprake	van	een	
groot aantal verkeersonveilige situaties. Het oplossen hiervan heeft 
voor ons prioriteit boven vergroening. 

Gewoon Uden staat voor leefbaar, werkbaar en 
betaalbaar Maashorst. 

Harry van Tiel

Het	voorstel	in	de	Kadernota	voor	de	begroting	2025	om	ruim	 
23	miljoen	euro	uit	de	reserves	te	halen	en	om	de	OZB	met	tien	
procent	te	verhogen	(ex	inflatie	van	2,3	procent)	heeft	ons	verrast.	
Hiermee gaat de gemeente een echte bezuinigingsronde uit de 
weg. Wij vragen het college een paragraaf toe te voegen over 
daadwerkelijke bezuinigen en de voorgestelde verhoging OZB 
substantieel te verlagen.

Het aanspreken van reserves, alhoewel die er voldoende zijn, is 
een risico in het licht van de komende miljoenenbezuiniging die het 
nieuwe Kabinet door wil voeren ten koste van de uitkeringen aan de 
gemeenten.	De	financiële	weerstand	vermindert	door	het	aanspreken	
van miljoenen uit de reserves.

Wij onderschrijven het uitgangspunt dat de gemeente een meer 
stimulerende en faciliterende rol wil vervullen en partner wil zijn in 
plannen die burgers aanleveren. Zo verwachten wij dat de gemeente 
Maashorst	zich	facilitair	opstelt	ter	zake	van	het	burgerinitiatief	
om tot een gezondheidscentrum te komen in het voormalige 
gemeentekantoor te Zeeland.

Op	13	juli	2023	is	in	de	Raad	unaniem	een	motie	van	
UdenPlusLanderd aangenomen over een speelgelegenheid achter 
het	Kindcentrum	de	Morgenzon	in	Zeeland.	Nu	het	Integraal	
Huisvestingsplan Onderwijs gereed is, vragen wij het college te 
komen met een procedurevoorstel tot besluitvorming in deze. 
UdenPlusLanderd gaat voor een “groene” speelplaats, die daarmee 
bijdraagt aan vergroening van het centrum.

UdenPlusLanderd pleit verder voor:
a. Opvang van vluchtelingen verspreid over onze kernen.
b.	Versterking	van	financiële	hulpverlening	aan	gezinnen	met	kinderen		
 die een bijstandsuitkering ontvangen.
c. Aandacht voor de rustzoekende mens in deze stressvolle tijd,   
door ook in de kern van het natuurgebied te kunnen ontspannen.   
Wij refereren hier aan de nieuwe Gebiedsvisie voor natuurgebied   
De	Maashorst,	die	onlangs	is	vastgesteld.	Dit	wordt	verder		 	
 uitgewerkt in 5 jaarlijkse Inrichtings- en beheersplannen (i-Bep). 

Cock de Jong

Ambities Bestuursakkoord
In	de	Kadernota	2025	blijkt	dat	de	hoge	ambities	uit	het	
bestuursakkoord	op	schema	liggen	om	eind	2026	te	worden	
gerealiseerd. PRO complimenteert het college en de organisatie 
hiervoor, ondanks onze eerdere zorgen over de organisatorische en 
financiële	haalbaarheid.

Financiële keuzes
Hoewel	onze	gemeente	financieel	gezond	is,	krijgen	we	vanaf	
2026	minder	geld	van	het	Rijk	en	meer	taken	om	zelf	uit	te	voeren.	
Daarom	moeten	we	zorgvuldig	naar	onze	financiële	positie	kijken	en	
belangrijke keuzes maken. Het aanspreken van de Algemene Reserve 
en de verhoging van de OZB begrijpen wij. Wel blijven wij kritisch 
op bepaalde kostenposten en vragen ons af of sommige uitgaven 
verminderd kunnen worden.

Sterke sociale basis
PRO staat voor hulp dichtbij huis voor degenen die dat nodig hebben. 
Ontmoetingscentra zijn hierbij cruciaal. Er beter gekeken worden naar 
de	specifieke	behoeften	in	kernen	en	wijken.	Het	beleid	richt	zich	
meer op samenredzaamheid van inwoners. PRO maakt zich zorgen 
dat dit kan leiden tot sociaal isolement voor bepaalde groepen.

Participatie
Participatie blijft een belangrijk speerpunt voor PRO. Hierin zijn goede 
stappen gezet, maar het is essentieel om inwoners nog beter te 
betrekken bij gemeentelijke plannen. In Uden blijft de ontwikkeling 
van participatievormen achter bij de andere kernen. We willen 
hier versnelling zien. Ook vragen wij om betere inzet van (nieuwe) 
participatiemiddelen en aandacht voor de communicatie naar 
inwoners.

Klimaat en energie
PRO ondersteunt het verduurzamen van gemeentelijk vastgoed. Er 
mag meer aandacht komen voor innovaties en energieopslag.

Natuur en gezondheid
Er zijn positieve stappen gezet op het gebied van natuur, milieu en 
gezondheid, zichtbaar in de meerjarenbegroting. PRO heeft bijzondere 
aandacht voor de transitie van het landelijke gebied. Bij de uitwerking 
van de omgevingsvisie moeten we streven naar het verminderen van 
schadelijke bestrijdingsmiddelen en het beperken van grote gebouwen 
in het landelijke gebied.




